



## Trøjborg Fællesråd

Bestyrelsesmøde onsdag den 17/6 2026 kl. 17-19 i Trøjborg Beboerhus

### Referat

1. Valg af referent (Dorte)
2. Godkendelse og prioritering af dagsorden
3. Formand for Trøjborg beboerforening Mathias Lund Brockdorff Frederiksen deltager i starten af mødet til en dialog om hvordan vi bedst kan samarbejde.

*Præsentationsrunde. Mathias er byplanlægger og interesseret i et samarbejde og koordinering med Fællesråd. Snak om brugen og driften af Trøjborg Beboerhus. Der er 115 betalende medlemmer. Det er en udfordring at få medlemmerne til at engagere sig i den fælles drift. Aktiviteter beboerforeningen og fællesrådet kunne være fælles om og have gensidig glæde af; fx at fællesrådet benytter beboerhuset og laver fælles arrangementer der. Vi holder kontakt og ser hvad der opstår af muligheder.*

4. Pjecen - endelig afklaring (husk at sende ændringsforslag til Dorte)

*Økonomi. Vi har ikke fået midler fra bankens pulje. Sander laver et budget, evt. kan den finansieres af egne midler.*

*Illustrationer. Puk E.'s illustrationer er dyre. Vi afsøger andre muligheder, fx Dorte's kollega og Sander's kæreste.*

*Design. Sander vil gerne arbejde videre med pjecen, Dorte sender fil.*

5. Referat fra møde den 13/5 - opfølgning og underskrifter

*Underskrevet.*

6. Generel orientering - kommentarer til Eva's Informationsnotat, trafikplan

*Trafik. Der er uenighed om ensretning af Skovvejen, Midtbyforum ønsker ensretning mod Dronning Margrethes Vej, hvilket vil dirigere trafikken ad andre veje på Trøjborg. Det kan vi ikke støtte.*

*Steen Billes Torv. Fin arbejdsdag med lokale beboere, der er flere der vil engagere sig i arbejdet. Der følges op med ny arbejdsdag i august.*

*Det Grønne Hjørne. Drøftelse om hvorvidt vi skal være medvært i arkitektur-ugen. Tages op i arbejdsgruppen for Det Grønne hjørne.*

*Historisk arkiv. Ejes af Johanneskirken. Vi planlægger et møde med stadsarkivet, for at få dem til at tage over. Det er et stort arbejde og ansvar at påtage sig opbevaring og vedligeholdelse af arkivet.*

7. Referat fra fællesrådsseminar hvor Claus og Eva deltog  
Emner fra fællesrådsseminar:

1. Samspil mellem byrum, kultur og handel (Bylivschef Mette Mecklenburg og festugedirektør Jakob Tekla Jørgensen)
    - a. Bylivspulje 10 millioner
    - b. Platform for små arrangører i festugen. Ans 1.november
  2. Fællesrådssekretariat - kortlægning af behov, prioritering
    - a. Indsende skema,
    - b. Deltag Århus projektside  
*Lukket debatforum for fællesrådene.*
    - c. Arkitekturuge(arkitektur.aarhus.dk)  
*Julie og Claus vil gerne være repræsentanter for Fællesrådet til Aarhus arkitekturjury.*
    - d. Bo trygt - beredskab og digital tryghed v Bo trygt og Østjyllands politi (Skal vi gøre noget på Trøjborg?)  
*Lokale beredskaber afholder møde til efteråret, vi afventer.*
8. Efterårets møder - 26/8, 23/9, 21/10, 18/11, 16/12 - Ok Plan?  
*Vi holder det i beboerhuset fremadrettet og hver måned.*

Ca 18.30 Gåtur rundt til diverse projekter - Billes Torv, Grønne Hjørne og køkkenhaven bag kirken og fælles spisning på Ziggy kl 19.00

*Vi nåede ikke gåturen pga. forlænget møde.*

Andet information: Vi får 10.000 kr i tilskud fra kommunen i 2026  
Wolt lager flytter - langt om længe

*Til næste møde:*

*Visioner for vores arbejde fremadrettet.*

*Ref. Dorte Studsgaard 2026-06-28*